
 

 

 
 
 
 
Nr. 140/2020 

 
PROCES – VERBAL 

 
 Încheiat azi, 30 iulie 2020, cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 18 membri, reprezentanții satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Miklós András – sat Coşeni și Vaszi Etelka - 
sat Chilieni, lipsind: Cserey Zoltán-Mihály, Debreczeni László, Vajna László. 

Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile Legii nr. 55/2020 privind unele măsuri pentru prevenirea și 
combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, prevederile HG nr. 394/2020 privind 
declararea stării de alertă și măsurile care se aplică pe durata acesteia pentru prevenirea și 
combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, respectiv în conformitate cu prevederile 
art. 133 alin. (1) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 57/2019 
privind Codul administrativ prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu 
Gheorghe, nr. 936/2020. Ședința se desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul Municipiului 
Sfântu Gheorghe, Toth-Birtan Csaba, Sztakics Éva-Judit viceprimarii Municipiului Sfântu 
Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al Municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.m/lb.r): „Bună ziua. Începem 
ședința de azi. Aș citi prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent. 
 (lb.m.) „Aș citi din Ordonanța de Guvern.”  
 (lb.r.) ”Potrivit art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot 
lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 
problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe 
înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Avem 
astfel de cazuri?” 
 Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.m/lb.r): „Da, la punctul 19 nu 
particip la deliberare și la vot.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.m/lb.r): „Altcineva? Nu. A 
mai venit cineva? Nu. Trecem la Ordinea de zi. Avem de discutat 15 proiecte de hotărâri, 
plus 6 D-uri. Trebuie să votăm 3 procese-verbale. Mai așteptăm puțin cu votarea 
proceselor verbale. În afară de cele aflate pe Ordinea de zi mai sunt și alte propuneri?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m/lb.r): „Aș dori să propun 
câteva puncte pe Ordinea de zi la capitolul Diverse. Ca și D1, proiect de hotărâre privind 
aprobarea modificării bugetului de venituri şi cheltuieli al Urban-Locato SRL Sfântu 
Gheorghe, pe anul 2020. Punct D2, proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat 
special reprezentanților Consiliului Local în Adunarea Generală a Asociaților SEPSI ÚT-
ÉPÍTŐ S.R.L Sfântu Gheorghe cu privire la aprobarea situației financiare pe anul 2019. Ca 
și D3, proiect de hotărâre privind aprobarea situației financiare pe anul 2019 al MULTI-
TRANS SA Sfântu Gheorghe. Punctul D4, proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării și completării Contractului de lucrări nr. 6139/31.01.2020 încheiat între 
Municipiului Sfântu Gheorghe și SEPSI ÚT-ÉPÍTŐ SRL. Punctul D5, proiect de hotărâre 



 

 

privind aprobarea modificării bugetului de venituri şi cheltuieli al SEPSI REKREATÍV SA 
Sfântu Gheorghe, pe anul 2020. Punctul D6, proiect de hotărâre pentru modificarea și 
completarea HCL nr. 115/2019 privind aprobarea Studiului de fezabilitate pentru 
obiectivul de investiţii și aprobarea proiectului „Extinderea reţelei de alimentare cu apă 
potabilă și de canalizare menajeră în zonele marginalizate ale Cartierului Őrkő” din 
Municipiul Sfântu Gheorghe, Judeţul Covasna și a cheltuielilor legate de proiect. 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.m/lb.r): „Alte propuneri mai 
are cineva? Dacă nu, ca și în cazurile precedente, v-aș întreba dacă sunteți de acord să 
votăm împreună aceste proiecte de hotărâri? Dl. Ambrus Zsombor?” 
 Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb. m): „Vă rog să repetați, pentru că 
nu am înțeles despre ce trebuie să votăm.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.m/lb.r): „Ar trebui să votăm 
despre luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1, D2, D3, D4, D5 și D6.” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r/lb. m): „DA, sunt de acord cu 
luarea pe Ordinea de zi a tuturor punctelor D.” 

Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Da, sunt de acord cu întroducerea pe 
Ordinea de zi D1, D2, D3, D4, D5 și D6.” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „DA, sunt de acord cu D1, D2, D3, 
D4, D5, la D6, 7 mă abțin. Da, la 6, 7 mă abțin.” 

Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r): „DA, de acord.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r): „Da, de acord.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „DA, sunt de acord de la 

D1 până la D6.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.m): „DA, sunt de acord.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.m): „DA, sunt de acord.” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA: (lb.m/lb.r): „DA, sunt de acord.” 
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m/lb.r): „DA, sunt de 

acord.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, de acord, dar nu se aude. Tare 

rău se aude.” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Ar fi bine, ca toată lumea să țină 

microfoanele închise, fiindcă din acest motiv nu se aude bine.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „La mine e închis.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.m/lb.r): „DA, sunt de acord cu toate 

D-urile.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „DA, sunt de acord cu D1, 

D2, D3, D4, D5 și D6, pentru că 6 sunt nu 7.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.r): „DA, de acord cu toate cele 6 D-

uri.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „DA, de acord cu toate cele 

6 D-uri.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „Da, sunt de acord cu toate 

D-urile.” 
Se votează cu 17 voturi pentru, 1 consilier lipsește de la vot (Bálint Iosif), 

includerea pe Ordinea de zi a punctelor D1, D2, D3, D4, D5 și D6.  
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.m/lb.r): „Supun la vot, dacă 
sunteți de acord toate cel 24 de puncte și D-urile adăugate? Aș dori să vă întreb, dacă 



 

 

cineva mai are de adăugat ceva, sau de a lua cuvântul la diverse?   
 Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „La diverse.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „La diverse, da.” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „La diverse.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r): „D-na Pârvan Rodica, dl. 
Cochior Andrei și dl. Gheorghe Ion s-au înscris la diverse. Aș dori să vă întreb dacă sunteți 
de acord ca la finalul prezentării a tuturor hotărârilor, să votăm, ca și în cazurilor 
precedente.” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r/lb. m): „DA.” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „DA.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „DA.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „DA.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „DA, de acord.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.m): „DA, sunt de acord.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.m): „DA.” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „DA, de acord.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „Da, sunt de acord.” 
Se votează cu 16 voturi pentru, 2 consilieri lipsesc de la vot (Bálint Iosif, Jánó 

Mihail), votarea hotărârilor la final, după prezentare. 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.m/lb.r): „Vă rog să votați 
Ordinea de zi în întregime.” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r/lb. m): „DA.” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „DA, de acord cu întreaga Ordine de 

zi.”  
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „DA, de acord.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „DA.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „DA, de acord.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „Da, sunt de acord.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „DA.” 
Se votează cu 17 voturi pentru, 1 consilier lipsește de la vot (Bálint Iosif), Ordinea 

de zi în întregime.  



 

 

Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.m/lb.r): „Trecem la discutarea 
Ordinii de zi.” 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 
bugetului general al Municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2020. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.m/lb.r): „Vă mulțumesc. (lb.r): Și 
eu aș începe prin a vă ruga să verificați, dacă aveți microfoanele închise, pentru că este un 
ecou, care se datorează faptului că sunt mai multe microfoane pornite în aceeași timp. Cu 
siguranță se va auzi mai bine, dacă lumea își închide microfonul, apăsând tasta 0. În ceea 
ce privește punctul unu de pe Ordinea de zi, bugetul general al municipiului Sfântu 
Gheorghe pe acest an este rectificat la capitolul venituri cu 16.100.000 de lei, deci până la 
sfârșitul anului calculăm cu venituri în valoare de 156.097.000 de lei. Aici vorbim de 
rectificarea a mai multor capitole la venituri. Avem la impozitul pe clădiri, la persoane 
juridice venituri mai mari la taxa asupra mijloacelor de transport persoane fizice și juridice, 
la venituri din concesiuni și închirieri, la subvenții de la bugetul de stat pentru decontarea 
cheltuielilor pentru carantină. Și am mai semnat câteva contracte de finanțare în cadrul 
Programului Operațional Regional, iar o sumă de 3.000.000 de lei este acum trecut la 
venituri în bugetul local. În ceea ce privește cheltuielile, voi vorbi de sumele mai mari, nu 
voi enumera toate cheltuielile. Dorim să achiziționăm la solicitarea Inspectoratului de 
Situații de Urgență o autospecială de stins incendii cu apă și spumă de capacitate mărită, 
necesar în gestionarea situațiilor de urgență, și am alocat o sumă de 950.000 de lei în acest 
scop. Pentru reamenajarea, restaurarea imobilului educațional, situat pe strada Gábor Áron 
nr. 18 alocăm suma de 3.500.000 de lei. 300.000 de mii de lei la plata serviciilor cu 
carantinarea persoanelor. Bugetele instituțiilor de cultură sunt diminuate cu suma de 
2.491.960 de lei, în urma discuțiilor, care au avut loc între comisia economică 
reprezentanții instituțiilor de cultură. Acordăm un ajutor de expolatare pentru infrastructura 
sportivă administrată de societatea SepsiRekreatív Sfântu Gheorghe, în valoare de 
1.505.890 lei. Pentru plata serviciilor de salubrizare alocăm 1.037.640 de lei. Apare, așa 
cum am spus 3,1 milioane de lei la capitolul reducerea emisiilor de carbon în municipiul 
Sfântu Gheorghe prin investiții bazate pe planul mobilitate urbană durabilă, proiect finanțat 
din fonduri europene. Pentru modernizarea străzii Dealului alocăm 1,45 de milioane de lei. 
Pentru amenajarea terenului în Piața Libertății 1 milion de lei. Dorim să mai achiziționăm, 
până reușim să achiziționăm autobuzele electrice, 2 autobuze urbane second hand, și 
alocăm 160.000 de lei către această investiție, și foarte important, cred, în perspectiva 
pandemiei și a efectelor asupra economiei, creăm un fond pentru ajutorarea întreprinderilor 
mici și mijlocii, afectate de pandemia Covid19, în valoare de 5 milioane de lei. (lb.r/lb.m): 
Vă mulțumesc! Dacă aveți întrebări?” 

Domnul consilier BÁLINT IOSIF (lb.m): „Sunt prezent, până acum nu mi-a 
funcționat telefonul.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.m/lb.r): „Mulțumesc frumos.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Aș avea au o propunere de 
completare la proiectul de hotărâre. Doresc să propun o includere în anexa nr. 2, la lista de 
investiții a unui punct. Este vorba de construirea sensului giratoriu pe DN12, în dreptul 
intrării în sala de sport cu 3000 de locuri, în valoare totală de 1.810.274,47 lei.”  
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Altcineva? Doresc 
să menționez, faptul că comisiile I și V, cu câte o abținere au fost de acord cu proiectul de 
hotărâre. Aș dori să întreb, dacă sunteți de acord cu completarea d-lui viceprimar Toth-
Birtan Csaba.” 



 

 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r/lb. m): „DA.” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „DA, sunt de acord.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „DA, sunt de acord.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „DA, de acord” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „DA.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.m): „DA, sunt de acord.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „De acord.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „Da, sunt de acord.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m): „Și eu sunt de acord.” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF (lb.m): „Și eu sunt de acord. Se aude?” 
Se votează cu 17 voturi pentru, 1 consilier lipsește de la vot (Comăneci Liviu-

Vasile) includerea propunerii. 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 1 consilier se abține de la vot (Cochior Andrei), 
HOTĂRÂREA NR. 201/2020. 
 PUNCTUL II de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea alocării 
unei sume de bani în favoarea Parohiei Evanghelice Lutherane din Sfântu Gheorghe. 
Prezintă: Antal Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.m/lb.r): „Mulțumesc frumos. 
(lb.r): Se aprobă sumă de 75.000 de mii de lei pentru finanțarea unor lucrări cu amenajarea 
terenului în jurul bisericii în favoarea Parohiei Evanghelice Lutherane, cu sediul în 
Municipiul Sfântu Gheorghe, str. Kós Károly nr. 62. (lb.r/lb.m): Vă mulțumesc!” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Comisiile I și V au 
fost de acord.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 202/2020. 
 PUNCTUL III de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării HCL nr. 16/2020 privind stabilirea salariilor de bază pentru funcţionarii publici 
şi personalul contractual din cadrul familiei ocupaţionale “Administraţie” din cadrul 
aparatului de specialitate al primarului municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.m/lb.r): „Mulțumesc frumos. 
(lb.r): Este vorba despre modificarea coeficienților pentru acele persoane, angajate ale 
primăriei, care au studii superioare de scurtă durată, și vorbim de o majorare a 
coeficientului în funcție de gradul profesional, de la 1,57 la 1,77 pentru cei cu gradul 
profesional superior, la gradul profesional principal de la 1,47 la 1,66, iar la gradul 
profesional asistent de la 1,38 la 1,56. (lb.r/lb.m): Vă mulțumesc!” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Comisiile I și V au 
fost de acord.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 203/2020. 
 PUNCTUL IV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii 
unui Contract de concesiune cu Halmágyi Eugen asupra unor terenuri situate în Municipiul 
Sfântu Gheorghe, str. Vânătorilor. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 



 

 

 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m/lb.r): „Mulțumesc frumos. 
(lb.r): Se propune completarea contractului de concesiune avut cu numitul Halmágyi 
Eugen, cu două terenuri. Unu de suprafață de 143 mp, celălalt de 97 mp. Contractul de 
concesiune are durată de 49 de ani, și concesiunea pentru aceste două terenuri, conform 
evaluării, făcută de evaluatorul autorizat este de 630 de euro/an.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Comsiile I, II și V 
au fost de acord.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 204/2020. 
 PUNCTUL V de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii 
Municipiului Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe cu 
Asociația Clubul Sportiv SEPSI-SIC în vederea realizării unei săli de sport pentru lupte. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m/lb.r): „Mulțumesc frumos. 
(lb.r): Am reușit să identificăm un imobil, care poate fi transformat într-o sală de sport 
pentru lupte, este vorba despre un punct termic din str. Csutak Vilmos, în zona gării. 
Imobilul cu terenul aferent este de 500 de mp, și în condițiile contractului de asociere 
propus, dorim să realizăm acest obiectiv, care este foarte necesar pentru viața sportivă din 
municipiu.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Mulțumesc frumos. 
Dacă cineva are observații, întrebări?” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Mai exact unde în zona gării?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „În spatele blocurilor, care 
sunt în spatele statuii ostașului.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 205/2020. 
 PUNCTUL VI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
transmiterii cu titlu gratuit din proprietatea publică al Municipiului Sfântu Gheorghe și din 
administrarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe în proprietatea publică al 
Județului Covasna și în administrarea Consiliului Județean Covasna a unui imobil situat în 
Municipiul Sfântu Gheorghe, înscris în CF nr. 39735 Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Prin proiectul de hotărâre 
propunem transmiterea cu titlu gratuit a unui teren de 249 mp, și este situat în str. Vasile 
Goldiș, în apropierea podului rutier. Terenul va fi folosit la investiția de extindere a 
Muzeului Național Secuiesc.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Mulțumesc frumos. 
Comisiile I și V au fost de acord. Dacă cineva are observații, întrebări?” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „N-am înțeles prea bine, care va 
destinația.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Extinderea Muzeului 
Național Secuiesc.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „A, da, extinderea Muzeului 
Național Secuiesc. Mulțumesc.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 206/2020. 
 PUNCTUL VII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării 
directe a bunului imobil, situat pe str. Ciucului nr. 51, Sfântu Gheorghe, în favoarea 
chiriaşei Szász Éva. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Chiriașul din str. Ciucului 
nr. 51 a solicitat cumpărarea acestui imobil, pe care îl închiriează. Imobilul are suprafața 



 

 

utilă de 68,01 mp, și a fost evaluat la 66.057 lei și 73 de bani, și terenul aferent la 23.920 
de lei. Propunem vânzarea la prețul evaluat, chiriașului.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Comisiile I și V au 
fost de acord. Dacă cineva are intervenție?” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 207/2020. 
 PUNCTUL VIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
vânzării directe a bunului imobil proprietatea privată a municipiului Sfântu Gheorghe, 
situat în cartierul Câmpul Frumos nr. 5, bl. 4, sc A, ap. 3, către Herman Loránd. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Este un proiect de hotărâre 
asemănător. Chiriașul apartamentului de două camere, cu suprafața utilă de 31,71 mp a 
solicitat cumpărarea imobilului. Imobilul a fost evaluat la 8.670 de euro. Propunem 
vânzarea la acest preț evaluat.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I și V au fost de acord. Dacă cineva are intervenție?” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 208/2020. 
 PUNCTUL IX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
achiziționării unui apartament situat în Municipiul Sfântu Gheorghe, Aleea Căminului nr. 
6, bl. 30, sc. B, ap. 2. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Propunem achiziționarea 
acestui apartament de 2 camere, cu suprafață utilă de 39 de mp. Va fi utilizat ca și locuință 
de necesitate, de care municipiul are nevoie, pentru a realiza niște planuri investiționare. 
Apartamentul a fost evaluat la 123.500 lei, fără TVA. Propunem achiziționarea la acest 
preț.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Mulțumim frumos. 
De asemenea comisiile I și V au fost de acord. Dacă cineva are intervenție?” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 209/2020. 
 PUNCTUL X de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
achiziționării unui apartament situat în Municipiul Sfântu Gheorghe, strada Váradi József 
bl. 2, sc. D, ap. 7. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Este un proiect de hotărâre 
asemănător. Este vorba tot de o locuință de două camere, cu o suprafață utilă mai mare de 
52,78 mp, tot ca și locuință de necesitate o vom utiliza. A fost evaluat la valoarea de 
122.000 lei, fără TVA. Propunem achiziționarea la acest preț evaluat.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I și V au fost de acord.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 210/2020. 
 PUNCTUL XI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
reglementării situaţiei juridice a unui teren situat în Municipiul Sfântu Gheorghe, str. 
Puskás Tivadar. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Se propune reglementarea 
situaţiei juridice a terenului de 15 mp, prin înscrierea dreptului de proprietate privată. 
Terenul aparține drumului în str. Puskás Tivadar.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I, II și V au fost de acord. Sunt observații, propuneri? Nu sunt.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 211/2020. 
 PUNCTUL XII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
transmiterii dreptului de administrare asupra unor imobile situate în str. Daliei nr. 1 bl. 12, 



 

 

în favoarea Direcţiei de Asistenţă Socială din Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „Imobilul a fost reabilitat 
recent, urmează să transmitem dreptul de administrare către Direcţia de Asistenţă Socială, 
care la rândul său va mobila, și o parte a activității de pe str. Erege se va muta în acest 
imobil, mai ales relația cu publicul, și astfel se va rezolva și problema avută, și anume 
accesul persoanelor cu handicap locomotor în imobil și accesul la rezolvarea problemelor 
acestor categorii de persoane.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Mulțumim frumos. 
Sunt observații, propuneri? Comisiile I, III și V au fost de acord.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 212/2020. 
 PUNCTUL XIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea ordinii 
de prioritate în soluționarea cererilor de locuințe pentru tineri, destinate închirierii, 
construite din fondurile Agenției Naționale pentru Locuințe, în Municipiul Sfântu 
Gheorghe, depuse până la data de 26.06.2020. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Până la data de 26.06.2020 
au fost depuse 101 dosare, solicitare locuințe ANL. Din acestea 62 s-au dovedit a fi 
incomplete, 1 s-a retras și s-a aprobat 38 de dosare. Conform regulamentului de punctaj a 
reieșit Ordinea de prioritate, pe care o aveți în anexa proiectului de hotărâre. Propunem 
spre aprobare.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I și V au fost de acord. Sunt observații, propuneri? Punctele 14, 15 și 16 au 
aceeași temă. La punctul 15 primește teren Császár Szabolcs - Attila, la punctul 16 în 
favoarea lui Ambarus Levente. O rog pe d-na viceprimar să prezinte cele trei punte.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 213/2020. 
 PUNCTUL XIV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
atribuirii în folosinţă gratuită a unui teren situat în str. Borvíz numitului Molnár Ede - 
Károly, în baza Legii nr. 15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor pentru construirea unei 
locuinţe proprietate personală, republicată, cu modificările și completările ulterioare. 
Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 214/2020. 
 PUNCTUL XV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
atribuirii în folosinţă gratuită a unui teren situat în str. Borvíz numitului Császár Szabolcs - 
Attila, în baza Legii nr. 15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor pentru construirea unei 
locuinţe proprietate personală, republicată, cu modificările și completările ulterioare. 
Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 215/2020. 
 PUNCTUL XVI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
atribuirii în folosinţă gratuită a unui teren situat în str. Borvíz numitului Ambarus Levente, 
în baza Legii nr. 15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor pentru construirea unei locuinţe 
proprietate personală, republicată, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: 
Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „Și eu intenționam să prezint 
cele trei proiecte de hotărâri. Conform proiectului de hotărâre 14 se propune acordarea 
unui teren de în suprafața de 300 mp lui Molnár Ede - Károly. În proiectul de hotărâre nr. 
15 un teren de 337 de mp lui Császár Szabolcs - Attila. Iar conform proiectului de hotărâre 
nr. 16 un teren în suprafață de 281 mp lui Ambarus Levente.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 216/2020. 



 

 

 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Mulțumim frumos. 
Sunt observații, propuneri? Comisiile de specilaitate au fost de acord.” 
 PUNCTUL XVII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Regulamentului de atribuire a locuinţelor de serviciu pentru personalul angajat în cadrul 
aparatului propriu de specialitate al primarului municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Propunem un regulament 
de atribuire a locuințelor de serviciu din fondul locativ al municipiului Sfântu Gheorghe în 
cazul în care se atribuie locuințe pentru personalul angajat din cadrul aparatului de 
specialitate al primarului. Aceste prevederi, care sunt în regulament dau cadrul general în 
care se pot atribui locuințele, și cum se pot folosi aceste locuințe. Respectiv se propun niște 
criterii de punctaj pentru departajarea solicitanților. Sunt criterii legate de nivelul studiilor, 
situația actuală locativă, starea civilă, respectiv calificativele obținute la locul de muncă. 
Propun spre aprobare acest regulament.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specilaitate I și V au fost de acord.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 217/2020. 
 PUNCTUL XVIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
dezlipirii unui teren situat în Municipiul Sfântu Gheorghe, str. Păiuș David FN. Prezintă: 
Antal Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.m): „Mulțumesc frumos. (lb.r): 
”Este vorba despre aprobarea documentației privind dezlipirea unui imobil de 3617 mp, 
aflat pe str. Păiuș David FN. Acest imobil va fi dezmembrat în două loturi: lotul nr. 1 care 
va avra 3174 mp, iar lotul nr. 2 va avea 443 mp. Ambele terenuri sunt de folosință curți 
construcții. (lb.r/lb.m): „Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I, II și V au fost de acord.” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Eu am o problemă, vreau să 
intervin. Nu prea se înțelege dl. primar. Zice privind aprobarea dezlipirii unui teren situat 
în Municipiul Sfântu Gheorghe, bine, că nu este situat în județul Brașov, sau Patagonia. 
Dar de unde provine terenul acesta în proprietatea primăriei? Cine este proprietarul acestei 
teren?” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Imobilul este în proprietatea 
privată a municipiului Sfântu Gheoghe, și are drept de administrare asupra imobilului 
Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe.” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Și cine are drept de administrare, 
dl. primar? Consiliul municipal? Că asta e folosință.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Deci încă odată. Dreptul de 
administrare asupra terenului o are Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe.” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Am înțeles. Dar din ce an? Pentru 
că știți că folosința e una și administrarea e alta, și proprietatea e tot alta.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „O secundă. Având în vedere 
că proprietarul este Municipiul Sfântu Gheorghe, întotdeauna proprietarul decide asupra 
administrării sau folosirii terenului, deci noi suntem proprietari, orașul este proprietar. Este 
proprietatea privată a municipiului. Deci nu înțeleg problema dumneavoastră.” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Mulțumesc. Lăsați că înțeleg 
foarte bine despre ce e vorba. Cunosc situația. Mulțumesc.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 218/2020. 



 

 

 PUNCTUL XIX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind pentru 
modificarea anexei nr. 1 la Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe 
nr. 276/2019 privind alocarea unei sume din bugetul local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe pentru finanțarea programului sportiv al Asociației Clubul Sportiv Sepsi-SIC 
„Participarea ACS Sepsi Sic în toate competițiile interne și internaționale de baschet, tenis 
de masă, ciclism, lupte și handbal, sezon competițional 2019-2020, juniori și seniori”, cu 
modificările ulterioare, și aprobarea proiectului actului adițional nr. 1/2020 la Contractul 
de finanțare nr. 20/5002/2020 încheiat între Județul Covasna prin Consiliul Județean 
Covasna, Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe și Asociația Clubul Sportiv SEPSI-SIC. Prezintă: Antal Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): „Mulțumesc. În curul lunii 
iulie am primit un număr de patru solicitări, cereri din partea Asociației Clubului Sportiv 
Sepsi Sic, prin care solicită modificarea bugetului de venituri și cheltuieli, prin 
redistribuirea unor fonduri, precum și prelungirea duratei contractuslă până la 31 august 
2020. Răspunzând pozitiv la aceste solicitări, am elaborat acest proiect de hotărâre pe care 
supun aprobării. Vă mulțulesc.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Comisiile de 
specilaitate I, V și VI au fost de acord, dl. Cochior Andrei nu a votat. Dacă are cineva 
intervenții?” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier se abține de la vot (Cochior Andrei), 1 
consilier nu participă la vot (Ambrus Zsombor) HOTĂRÂREA NR. 219/2020. 
 PUNCTUL XX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
încheierii unui contract de asociere între Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local 
al Municipiului Sfântu Gheorghe şi Uniunea Cadrelor Didactice Maghiare din România, în 
vederea finanţării premierii cadrelor didactice cu merite deosebite în anul şcolar 2018-
2019. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m/lb.r): „Mulțumesc frumos. Aș 
face observația că se aude foarte rău. (lb.r): Dorim să cofinanțăm premierea cadrelor 
didactice cu merite deosebite în anul școlar 2018-2019. Cofinanțarea noastră propunem a fi 
de 8000 de lei. Aportul propriu al Cadrelor Didactice Maghiare va fi de 800 de lei. Anual 
contribuim la premierea cadrelor didactice. Atât prin Uniunea Cadrelor Didactice 
Maghiare, cât și prin Uniunea Cadrelor Didactice Române. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Dacă are cineva 
observații?” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 220/2020. 
 PUNCTUL XXI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
încheierii unui contract de asociere între Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local 
al Municipiului Sfântu Gheorghe şi Asociația Mathias Corvinus Collegium. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.m/lb.r): „Mulțumesc. (lb.r): Este 
vorba despre un contract de asociere între Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul 
Local şi Asociația Mathias Corvinus Collegium, care are sediul în Cluj și dorim împreună 
să instituim un program educațional extrașcolar, denumit ”Talente tinere” în cadrul acestui 
colegiu, prin selectarea, cultivarea și dezvoltarea aptitudinilor unor grupe de elevi, cu 
capacități și aptitudini speciale. Printre programe se regăsesc predare la sfârșit de 
săptămână, predare în sistem e-learning, organizarea modulului școală pentru părinți. 
Organizarea unor activități cu caracter educațional în cadrul taberelor de vară, de 
experiență și predarea limbii engleze în sistem intership. Suma necesară pentru asigurarea 



 

 

contribuției municipiului va fi cuprins în bugetul local după aprobarea acestui contract de 
asociere. Iar aportul asociației este de aproximativ 460.000 de lei. Aportul municipiului 
este de aproximativ 290.000 lei. (lb.m/lb.r): Vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Comisiile de 
specilaitate I, IV și V au fost de acord, în fiecare comisie avem o abținere. Dacă are cineva 
intervenții?” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Am înțeles de la dl. primar, că 
cotizația sau contribuția va fi de 460.000 de lei, dar înainte a fost vorba de 24.000 de lei. 
Dar n-am înțeles din proiectul acesta nimica, pentru că aici scrie, că suma necesară pentru 
asigurarea contribuției va fi stabilită după ce trece de aprobarea comisiilor. De ce nu a fost 
făcut exact, cum, calcul. Atât plătim cotizația pe an, atât va fi. Că la anul se va mări, asta e 
cu totul altceva.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Dl. Cochior pentru a putea 
aproba..., deci pentru ca o sumă să apară în bugetul orașului trebuie să aibă o bază legală. 
Baza legală este exact această hotărâre. Deci dacă noi aprobăm această hotărâre, urmează 
ca la următoarea ședință să apară și în bugetul local suma cu care noi vom contribui.” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Mulțumesc.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Aș avea o întrebare și eu. Stimate 
dle primar! Întrebarea ar fi următoarea, că m-am abținut în comisie: am înțeles că este un 
proiect adresat doar copiilor maghiari. De ce nu s-a făcut permisiunea ca și copii români să 
aibă acces, să aibă niște grupe, în așa fel, ca să întărească relația aceasta dintre tineretul 
român și cel maghiar. Nu să mărim prăpastia, că intenția nu este asta. De ce nu s-a 
conceput și niște grupe românești? 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Deci acest program este 
conceput în Ungaria. Participă profesori, care predau în sistemul academic universitar în 
Ungaria. Deci este un program pe care-l adaptăm în Transilvania și practic profesorii, cei 
care vor preda sunt de etnie maghiară. Eu cred că după un an, după primul an vom avea o 
experiență necesară pentru a putea vedea dacă aceste cursuri pot fi traduse, și evident 
intenția noastră este pe termen lung, pe cât posibil să și traducem, dar trebuie să găsite 
soluții și pentru a vedea exact ce trebuie să facem. Trebuie să trecem peste primul an, ca să 
vedem exact cum funcționează.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Am înțeles. Va fi un an 
experimental. Bine ar fi să aibă acces și copii români, că v-am spus, în felul asta s-ar întări 
un pic relația de prietenie, de...” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Sunt de acord cu 
dumneavoastră, dar vă spun, deci este un curicum care deja funcționează de câțiva ani în 
Ungaria, și acum noi vom fi primul oraș în România, care adoptăm acest program, și 
evident dacă se poate, după aceea vom extinde, să fie bilingv, să se traducă. Vom vedea ce 
soluții se pot găsi. Evident interesul nostru e ca cele două comunități să se apropie, nu să se 
despartă.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Exact. Noi avem niște observații 
de la Asociația Militarilor, și ați văzut acele obiecțiuni ale lor. Ei au luat ca un fel de 
pregătire antiromânească. Parcă nu-mi vine să cred că va fi așa, dar na... Viitorul va 
demonstra.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Este vorba de o pregătire, 
dacă vreți, a unor elite. Nici nu se pune problema, nici o secundă, să fie anticineva. Este 
pro știință, dacă vreți, în primul rând.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Am înțeles. Ați văzut, că sunt 



 

 

anexate niște observații ale Asociației Militarilor.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Da, bine. Acolo, acele 
observații, sunt mai mult așa, declarații politice.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Eu l-am citit și de aceea ridic 
problema. Perspectivele sunt încurajatoare. Mulțumesc.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”O să încercăm ca după u an 
să extindem, dacă este posibil.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Am înțeles. Vă mulțumesc.” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Dacă îmi permiteți aș avea ceva de 
adăugat. Am așteptat dl. primar să mă corectați. De la 290.486,55 de lei ați sărit la 460.000 
fără să fie... Mă așteptam să mă corectați. Atunci eu pun întrebarea, oare la anul sare la 1 
milion?” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Îmi cer scuze, că vă întrerup. 
Deci contribuția municipiului este de 290.486,55 lei, iar contribuția asociației este de 
464.000 de lei.” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Mulțumesc. Să nu fie așa. Am 
înțeles.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Deci se știe foarte clar, că 
bugetul programului pentru primul an este de 755.265,05 lei, din care 290.486,55 lei 
orașul, 464.778,50 lei asociația.” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Acum nu vă supărați dl. primar, 
dar vedeți și d-na viceprimar, d-na Sztakics nu are dreptate, că eu citesc și nu găsesc 
nicăieri, peste tot scrie: cadre didactice magiare din România. Nu scrie și cadre didactice 
române nicăieri în proiect, și nici în raportul de specialitate. Haideți să fim corect. Dacă 
greșim, să corectăm. Mulțumesc.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Și eu mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Alte observații? 
Dacă nu trecem la punctul 22.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 2 consilieri se abțin de la vot (Cochior Andrei, 
Pârvan Rodica), HOTĂRÂREA NR. 221/2020. 
 PUNCTUL XXII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea și 
completarea HCL nr. 377/2019 privind aprobarea reorganizării Direcţiei de Asistenţă 
Socială Sfântu Gheorghe, cu modificările și completarea ulterioare. Prezintă: Sztakics Éva-
Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „Dorim să stabilim 
procedura de admitere a copiilor în creșa de pe str. Kós Károly. Până acum am reușit să 
onorăm toate cererile. Capacitatea creșei a fost suficientă. Era dimensionat la 60 de copii. 
Având în vedere constrângerile datorită pandemiei și asigurarea unui spațiu mai mare 
pentru distanțarea copiilor, suntem nevoiți să adoptăm o procedură de admitere a copiilor, 
dacă regurile și din septembrie vor fi asemănătoare, cum au fost în această vară, nu o să 
putem onora toate cererile și am stabilit șapte criterii, printre care vor avea prioritate niște 
copii, care au beneficiat și în anul anterior, farții copiilor care sunt în creșă, cazurile 
sociale, familii monoparentare, deci sunt înșirate aceste criterii în proiectul de hotărâre. 
Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Dacă are cineva 
intervenție? Comisiile de specilaitate I, III și V au fost de acord. Trecem la punctul 23.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 222/2020. 
 PUNCTUL XXIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Listei 



 

 

de prioritate cu solicitanții care au depus cereri pentru locuințe sociale în Municipiul 
Sfântu Gheorghe Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „Pentru locuințe sociale au 
fost depuse 21 dosare, 1 dosar a fost incomplet, 2 dosare nu întrunesc toate criteriile, astfel 
au fost punctate 18 dosare și s-a stabilit Ordinea în care vor primii solicitanții, când se 
eliberează, o locuință socială.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specilaitate III și V au fost de acord, în unanimitate. Are cineva observație? 
Urmează punctul 24.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 223/2020. 
 PUNCTUL XXIV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind alegerea 
preşedintelui de şedinţă al Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
preşedinte de şedinţă. 
 ”Urmează dl. consilier Kelemen Szilárd-Péter în luna august, iar în lipsa acestuia îl 
propunem pe dl. consilier Kolcza István.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 224/2020. 
 PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării bugetului de venituri şi cheltuieli al Urban-Locato SRL Sfântu Gheorghe, pe 
anul 2020. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Urban-Locato a solicitat 
modificarea bugetului de venituri şi cheltuieli, pentru includerea taxei de concesiune, care 
trebuie plătit după investiția de recompartimentare a halei deținută în parcul industrial. 
Deci veniturile din exploatare de la 1.738 de mii lei trec la 1.810 mii lei, respectiv 
cheltuielile de exploatare, care trec de la 1.637 mii lei la 1.709 mii lei. Modificările nu sunt 
mari. Propun spre aprobare.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Comisiile de 
specialitate au fost de acord. Dacă are cineva intrevenții, întrebări?” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 225/2020. 
 PUNCTUL D2 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind acordarea unui 
mandat special reprezentanților Consiliului Local în Adunarea Generală a Asociaților 
SEPSI ÚT-ÉPÍTŐ SRL Sfântu Gheorghe cu privire la aprobarea situației financiare pe anul 
2019. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „SEPSI ÚT-ÉPÍTŐ SRL în 
anul 2019 a realizat venituri totale de 1.289.762 lei, respectiv cheltuielile în valoare de 
1.906.008 lei, rezultând o pierdere de 616.246 de lei. Prin proiectul de hotărâre propunem 
acordarea unui mandat special reprezentanților în AGA, să voteze acest bilanț.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate cu o singură abținere au fost de acord. Dacă are cineva 
intervenții?” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 2 consilieri se abțin de la vot (Bálint Iosif, Kolcza 
István), HOTĂRÂREA NR. 226/2020. 
 PUNCTUL D3 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea situației 
financiare pe anul 2019 al MULTI-TRANS SA Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „MULTI-TRANS SA a 
realizat în anul 2019 venituri totale în valoare de 4.300.256 lei, respectiv cheltuieli de 
4.322.370 lei, rezultând o pierdere de 27.655 lei. Propun spre aprobare.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Mulțumim frumos. 



 

 

Comisiile de specialitate au fost de acord, într-o singură comisie a fost o abținere. Dacă are 
cineva intervenții?”  
 Se votează cu 16 voturi pentru, 2 consilieri se abțin de la vot (Bálint Iosif, Kolcza 
István), HOTĂRÂREA NR. 227/2020. 
 PUNCTUL D4 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării și completării Contractului de lucrări nr. 6139/31.01.2020 încheiat între 
Municipiului Sfântu Gheorghe și SEPSI ÚT-ÉPÍTŐ SRL. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): ”Se propune modificarea 
contractului avut cu SEPSI ÚT-ÉPÍTŐ SRL, prin includerea unor tipuri de lucrări, care nu 
au fost prevăzute în contractul inițial. Acestea se referă la mai multe tipuri de lucrări: la 
reparații de clădire, respectiv la marcare longitudinale și transversale a drumurilor din 
municipiu, respectiv se propune aprobarea prețurilor acestor lucrări, negociate între 
comisia de negociere numită la nivelul primăriei și conducerea firmei de construcții.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Dacă are cineva intervenții?”  
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 228/2020. 
 PUNCTUL D5 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind probarea 
modificării bugetului de venituri şi cheltuieli al SEPSI REKREATÍV SA Sfântu Gheorghe, 
pe anul 2020. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): ”Și la firma noastră SEPSI 
REKREATÍV SA este nevoie de modificarea bugetului de venituri și cheltuieli, în primul 
rând datorită specificului acestuia cu pandemia, datorită acestui fapt veniturile societății au 
scăzut la anumite activități, respectiv cheltuielile au crescut pentru niște activități specifice, 
datorită de pandemie, respectiv se impune obligativitatea plății unor impozite și taxe 
locale, care nu au fost prevăzute în bugetul inițial. Datorită acestor cauze se propune 
mărirea veniturilor cu 490.000 de mii de lei, respectiv a cheltuielilor tot cu 432.000 de mii 
de lei.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I și V au fost de acord. În comisia nr. I a fost o abținere, restul membrilor a fost 
de acord. Dacă are cineva intervenții?”  
 Se votează cu 16 voturi pentru, 2 consilieri se abțin de la vot (Bálint Iosif, Kolcza 
István), HOTĂRÂREA NR. 229/2020. 
 PUNCTUL D6 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea și 
completarea HCL nr. 115/2019 privind aprobarea Studiului de fezabilitate pentru 
obiectivul de investiţii și aprobarea proiectului „Extinderea reţelei de alimentare cu apă 
potabilă și de canalizare menajeră în zonele marginalizate ale Cartierului Őrkő” din 
Municipiul Sfântu Gheorghe, Judeţul Covasna și a cheltuielilor legate de proiect. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): ”Având în vedere scrisoarea 
de solicitare de clarificări a Agenției de Dezvoltare Regională Centru, a trebuit să 
modificăm mici aspecte ale proiectului, și datorită acestui fapt și valoarea, care a fost 
aprobată prin HCL 115/2019 suferă mici modificări. Proiectul de hotărâre prevede 
aprobarea proiectului. Despre care vorbim, proiectul include construirea a 1889 ml de rețea 
de apă, respectiv 1585 ml de canalizare, și se realizează conform proiectului în 27 de luni. 
Valoarea totală prevăzută în Studiul de fezabilitate este de 2.091.569,57 lei, din care 
valoarea eligibilă este de 1,900.731,34. Contribuția proprie la cheltuielile eligibile ale 
municipiului Sfântu Gheorghe se ridică la suma de 228.852,86 lei, respectiv contribuția 



 

 

proprie la cheltuielile eligibile, de 2%, se ridică la suma de 38.014,63 lei. Propunem 
aprobarea proiectului de hotărâre.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r/lb.m): „Mulțumim frumos. 
Comisiile I, II și V au fost de acord. În comisia I și V dl. Cochior Andrei nu a votat. Dacă 
are cineva intervenții?”  
 Se votează cu 17 voturi pentru, 1 consilier se abține de la vot (Cochior Andrei), 
HOTĂRÂREA NR. 230/2020. 
 ”Deoarece au fost discutate toate proiectele de hotărâri, așa cum ne-am înțeles la 
început, vom vota pe rând.” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-
DA, 6-DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, 14-DA, 15-DA, 16-DA, 
17-DA, 18-DA, 19-nu participă la vot, 20-DA, 21-DA, 22-DA, 23-DA, 24-DA, D1-DA, 
D2-A, D3-DA, D4-DA, D5-DA, D6-DA.” 

Domnul consilier BÁLINT IOSIF: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 6-
DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, 14-DA, 15-DA, 16-DA, 17-DA, 
18-DA, 19-DA, 20-DA, 21-DA, 22-DA, 23-DA, 24-DA, D1-DA, D2-ABȚINERE, D3- 
ABȚINERE, D4- DA, D5- ABȚINERE, D6-DA.” 

Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 6-
DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, 14-DA, 15-DA, 16-DA, 17-DA, 
18-DA, 19-DA, 20-DA, 21-DA, 22-DA, 23-DA, 24-DA, D1-DA, D2-DA, D3- DA, D4- 
DA, D5- DA, D6-DA. Mulțumesc.” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „DA pentru proiectul nr. 1-
ABȚINERE, proiectul 2, 3, 4, 5-DA, 6, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 14, 15, 16-DA, 17-DA, 18-
DA, 19-ABȚINERE, 20-DA, 21-ABȚINERE, 22-DA, 23-DA, 24-DA, D1-DA, D2-DA, 
D3- DA, D4- DA, D5- DA, D6-ABȚINERE. Mulțumesc.” 

Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-
DA, 5-DA, 6-DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, 14-DA, 15-DA, 
16-DA, 17-DA, 18-DA, 19-DA, 20-DA, 21-DA, 22-DA, 23-DA, 24-DA, D1-DA, D2-DA, 
D3- DA, D4- DA, D5- DA, D6-DA.” 

Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r): „Proiectul de hotărâre nr. 1-DA, 2-
DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 6-DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, 14-
DA, 15-DA, 16-DA, 17-DA, 18-DA, 19-DA, 20-DA, 21-DA, 22-DA, 23-DA, 24-DA, D1-
DA, D2-DA, D3- DA, D4- DA, D5- DA, D6-DA.” 

Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r): 1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 6-DA, 
7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, 14-DA, 15-DA, 16-DA, 17-DA, 18-
DA, 19-DA, 20-DA, 21-DA, 22-DA, 23-DA, 24-DA, D1-DA, D2-DA, D3- DA, D4- DA, 
D5- DA, D6-DA.” 

Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „1-DA, 2-DA, 
3-DA, 4-DA, 5-DA, 6-DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, 14-DA, 
15-DA, 16-DA, 17-DA, 18-DA, 19-DA, 20-DA, 21-DA, 22-DA, 23-DA, 24-DA, D1-DA, 
D2-DA, D3- DA, D4- DA, D5- DA, D6-DA.” 

Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.r): „Proiectul de hotărâre 
1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 6-DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-
DA, 14-DA, 15-DA, 16-DA, 17-DA, 18-DA, 19-DA, 20-DA, 21-DA, 22-DA, 23-DA, 24-
DA, D1-DA, D2-DA, D3- DA, D4- DA, D5- DA, D6-DA.” 

Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 
6-DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, 14-DA, 15-DA, 16-DA, 17-
DA, 18-DA, 19-DA, 20-DA, 21-DA, 22-DA, 23-DA, 24-DA, D1-DA, D2-ABȚINERE, 



 

 

D3- ABȚINERE, D4- DA, D5- ABȚINERE, D6-DA.” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 

6-DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, 14-DA, 15-DA, 16-DA, 17-
DA, 18-DA, 19-DA, 20-DA, 21-DA, 22-DA, 23-DA, 24-DA, D1-DA, D2-DA, D3- DA, 
D4- DA, D5- DA, D6-DA.” 

Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA–PIROSKA: (lb.r): „Proiectul de 
hotărâre 1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 6-DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 
12-DA, 13-DA, 14-DA, 15-DA, 16-DA, 17-DA, 18-DA, 19-DA, 20-DA, 21-DA, 22-DA, 
23-DA, 24-DA, D1-DA, D2-DA, D3- DA, D4- DA, D5- DA, D6-DA.” 

Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Proiectul 1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-
DA, 5-DA, 6-DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, 14-DA, 15-DA, 
16-DA, 17-DA, 18-DA, 19-DA, 20-DA, 21-ABȚINERE, 22-DA, 23-DA, 24-DA, D1-DA, 
D2-DA, D3-DA, D4-DA, D5- DA, D6-DA. Mulțumesc.” 

Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-DA, 
6-DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, 14-DA, 15-DA, 16-DA, 17-
DA, 18-DA, 19-DA, 20-DA, 21-DA, 22-DA, 23-DA, 24-DA, D1-DA, D2-DA, D3- DA, 
D4- DA, D5- DA, D6-DA.” 

Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 
5-DA, 6-DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, 14-DA, 15-DA, 16-
DA, 17-DA, 18-DA, 19-DA, 20-DA, 21-DA, 22-DA, 23-DA, 24-DA, D1-DA, D2-DA, 
D3- DA, D4- DA, D5- DA, D6-DA.” 

Domnul viceprimar TOTH BIRTAN CSABA: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 
5-DA, 6-DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, 14-DA, 15-DA, 16-
DA, 17-DA, 18-DA, 19-DA, 20-DA, 21-DA, 22-DA, 23-DA, 24-DA, D1-DA, D2-DA, 
D3- DA, D4- DA, D5- DA, D6-DA.” 

Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.r): ”Mulțumesc. 1-DA, 2-DA, 3-DA, 
4-DA, 5-DA, 6-DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, 14-DA, 15-DA, 
16-DA, 17-DA, 18-DA, 19-DA, 20-DA, 21-DA, 22-DA, 23-DA, 24-DA, D1-DA, D2-DA, 
D3- DA, D4- DA, D5- DA, D6-DA.” 

Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.r): „1-DA, 2-DA, 3-DA, 4-DA, 5-
DA, 6-DA, 7- DA, 8-DA, 9-DA, 10-DA, 11-DA, 12-DA, 13-DA, 14-DA, 15-DA, 16-DA, 
17-DA, 18-DA, 19-DA, 20-DA, 21-DA, 22-DA, 23-DA, 24-DA, D1-DA, D2-DA, D3- 
DA, D4- DA, D5- DA, D6-DA.” 

Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m/lb.r): „Înainte 
de a trece la diverse ar trebui să votăm asupra 3 procese verbale, și anume ședința ordinară 
din 26 iunie 2020, 8 iulie, respectiv 16 iulie ședințe extraordinare. Vă rog să votăm.” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r): „De acord cu fiecare.” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF: (lb.r): „De acord cu toate trei.” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „De acord cu toate cele trei procese 

verbale intocmite.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „De acord cu toate cele trei procese 

verbale intocmite.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „Sunt de acord cu cele 

trei procese verbale intocmite.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.m): ”Sunt de acord cu toate cele trei.” 
Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „Sunt de 

acord.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.m.): „Sunt de acord.” 



 

 

Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.m.): „Sunt de acord cu toate cele trei.” 
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA–PIROSKA: (lb.r): „De acord cu toate 

cele trei.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „De acord cu toate cele trei.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.r): „Sunt de acord cu toate cele trei.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT: (lb.r): „De acord cu toate trei.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.r): „De acord cu toate cele trei.” 
Domnul viceprimar TOTH BIRTAN CSABA: (lb.r): „De acord cu toate cele trei.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): ”De acord cu toate cele trei.” 
Se votează cu 16 voturi pentru, 2 consilieri lipsesc de la vot (Kondor Ágota, Csatlós 

László) procesele verbale din data de 26 iunie 2020, 8 iulie 2020 și 16 iulie 2020 ședințe 
extraordinare. 

 
DIVERSE: 
Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r): „La diverse s-a 

înscris dl. Gheorghe Ion. Aveți cuvântul.” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Mulțumesc. Am mai discutat în 

comisia socială, și aș vrea să întreb și pe dl. primar. S-a întrunit o Asociație a Militarilor 
Veterani de război cu dizabilități din teatrele de operațiuni și misiuni din afara țării, și care 
au solicitat, și solicită, dacă există posibilitatea de acordare gratuită a unor locuri de 
parcare, am înțeles, că totuși există această posibilitate, dar probabil dânșii cer, știu eu..., au 
nevoie cam de treizeci de locuri de parcare pentru 30 de persoane, cam atât ar fi ele. Nu 
știu dacă există posibilitatea de a acorda aceste parcări, și modul de acordare, știu eu... 
preferențial, nu știu, nu cunosc exact situația, dar dânșii doresc să fie ajutați, pentru a putea 
beneficia de aceste locuri de parcare în apropierea de domiciliu, și în mod gratuit, dacă este 
posibil.” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Da, deci, în cazul în care 
vorbim de parcări amenajate, există o procedură prin care persoanele cu dizabilități au 
anumite priorități de a le acorda aceste locuri, dar trebuie veificat de la caz, la caz. Dar eu 
aici nu văd de ce ar trebui să facem o diferență între persoane cu dizabilități, care sunt și 
veterani de război și persoane cu dizabilități, care nu sunt veterani de război, având în 
vedere faptul că și aceste persoane...” 

Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Toată lumea are dreptul.” 
Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Eu nu am văzut încă această 

solicitare, în momentul în care...” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Urmează să depun eu. Deci eu astăzi 

am primit-o.” 
Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”O să le verificăm de la caz la 

caz. Acolo unde parcările nu sunt amenajate, ar fi greu să dăm locuri de parcare. Acolo 
unde sunt amenajate există o procedură deja elaborată.” 

Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Cunosc procedura care există, dar 
așa, aveți dreptate, deci nu putem da locuri care nu sunt amenajate.” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Să vedem exact despre ce 
este vorba, ce adresă...” 

Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „O să aduc eu acel document la 
registratură, cu întâmpinare pentru dumneavoastră.” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Ok, bine, mulțumesc.” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Mulțumesc frumos.” 



 

 

Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r): „Dl. Cochior 
Andrei.” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Pentru dl. primar, dacă poate să 
răspundă. În 30 de ani, mai avem de împroprietărit oameni? Ați terminat cu 
împroprietărirea?” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Dar la ce vă gâniți?” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Una este retrocedare și alta este 

împroprietărirea.” 
Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Deci pe legea 18 mai sunt 

puține, pe legea 10 mai sunt destul de multe, acolo unde vorbim de...” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Revoluționarii!” 
Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Încă nu am ajuns la 

revoluționari. O să urmeze și ei, da. Mai sunt de rezolvat câteva dosare și atunci vom vedea 
exact ce terenuri mai sunt disponibile în municipiu.” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Asta nu este un răspuns dl. primar. 
Știți, că pentru ce s-a desființat gospodărirea agricolă de la Câmpul Frumos? Știți. Că n-
avem, n-avem. Știți pentru ce s-a terminat cu poligonul 1022 de hectare. Nu avem, nu 
avem. Deci, nu itrăm în subiect, trebuie să aveți proprietăți pentru că revoluționari sunt în 
județul Covasna, Municipiul Sfântu Gheorghe. Este rușine să nu putem da răspuns 
oamenilor, dar asta este o altă problemă, o să facem public prin televizor, să vedem, cum s-
a ajuns la desființarea GOSTAT-ul, cine a cerut-o, pentru ce, cine a semnat, și o să 
răspundă, pentru că nimeni nu este mai presus de lege. Mulțumesc frumos.” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Deci sunt perfect de acord cu 
ultima parte propoziției dumneavoastră, că nimeni nu este mai presus de lege.” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Știți bine cum s-a desființat 
GOSTAT-ul și cine, și cum. Nu mai intru în subiect. Așa. Este vorba de Colegiul Național 
”Mihai Viteazul”. Dacă vă uitați, în 20 august 2019, ce am zis eu atunci, că nu se va face 
nimic, iată că vine luna august, trece un an, și nu am mișcat nimic. Nimic. Absolut nimic. 
Cum răspundeți public la 1500 de persoane, care a fost depusă la finele lunii mai, în 2018, 
o petiție. Cum răspundeți pentru persoanele astea? De ce nu s-a făcut nimic? Da, vă 
ascult.” 

Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT: (lb.r): „Da, răspund foarte sincer. 
Avem două proiecte în derulare la Colegiul Național ”Mihai Viteazul”. Programul prin 
PNDL, prin care se reabilitează clădirile monumente istorice. Și săptămâna aceasta a fost 
depusă, nu știu a câta oară la ISU, împreună cu Colegiul Național ”Székely Mikó”, pentru 
că pentru mine toate instituțiile de învățământ sunt la fel de importante. Împreună au fost 
iarăși depuse, nu știu a câta oară, documentația de avizare, s-au respins din diferite motive, 
iar pentru programul ce am câștigat, și s-a semnat contractul, și s-a făcut deja proiectarea 
pentru reabilitarea termică a internatului. Acum iarăși a refuzat ISU să dea avizul. Deja 
proiectantul scrie niște scrisori, că nu mai știm ce să credem. Sunt foarte revoltat. E o firmă 
din Cluj. A spus că asemenea tratare nu a întâlnit niciunde în această țară ce face ISU cu 
documentațiile de avizare pentru instituțiile noastre. Au fost acolo, dar nici nu au stat de 
vorbă cu ei, deci e o situație penibilă. Deja vin cu amenințări și către noi firma de 
proiectare, pentru că ISU nu vrea să dea avizul din diverse motive. Nu sunt specialist în 
aceste scenarii de incendiu. Cine eventual se pricepe ar fi bine venit să ne acorde o mână 
de ajutor nouă, firmei, școlii, orice. Mulțumesc.” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Și eu vă mulțumesc, dar de ce nu 
dă avizul ISU? Nu știți? Care e problema acolo?” 



 

 

Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT: (lb.r): „Eu vă transmit, sau vă dau 
motivele de refuzare. Sunt niște motive, așa zise tehnice. Proiectantul spune că a 
soluționat, ISU zice, că nu-i suficient. Nu sunt specialist, și nu pot să intru în detalii, dar 
ceva tot se întâmplă, e curios ce se se întâmplă la noi. Sincer.” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Am înțeles. Iar pentru școala ”Ady 
Endre”, s-a rezolvat CF-ul?” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Dacă îmi permiteți, la școala 
”Ady Endre” am discutat cu juriștii și vom începe o procedură de expropriere a terenului. 
Având în vedere că acolo este o problemă juridică cu retrocedare, care este blocată, cea 
mai rapidă soluție, care tot așa, va dura câteva luni. Este o expropriere, suma necesară 
exproprierii va fi pus pe un cont, iar persoana care trebuie expropriată, dacă trebuie, că nici 
asta nu este sigur, va primi această sumă. Altfel suntem blocați și nu putem înainta. Asta 
este soluția identificată și vom încerca o expropriere în cazul acelui teren.” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Bine, mulțumesc frumos. A treia 
problemă ar fi ceea ce discutase dl. Gheorghe Ion. Este vorba de înregistrarea nr. 38994 pe 
data de 24.07.2020. Asta este tot de la veteranii de război, care au participat la Irak, 
Afganistan, și așa mai departe, indiferent că sunt bolnavi, sunt răniți, armata conform 
constituției este voința poporului, așa că dacă ne uităm foarte atent, și o să ne uităm foarte 
atent și o să studiem Hotărârea 351/2019, și atunci să vedem, că trebuie făcut ceva. M-am 
consultat și cu brașovenii, brașovenii să știți că au rezolvat tot fără probleme. Numai noi 
stăm așa, dar mă rog, asta e.” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”O secundă. Deci colegul 
dumneavoastră Ion Gheorghe a spus...” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Aceiași poveste a spus, dar la mine 
au venit, m-au invitat, am fost prezent la întâlnire...” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Dar ați depus la primărie pe 
24 iulie?” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Pe 24.07.2020.” 
Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Dar este un număr de 

înregistrare dat de primărie, sau este data adresei semnată de ei?” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Nu, nu. Este a primăriei, nr. ... 

Poftiți?” 
Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Dacă este deja înregistrat la 

primărie, se va da răspuns.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Am fost și la d-na secretar.” 
Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”În această adresă, între timp 

colegele mi-au și adus. În această adresă nu este specificat unde ar dori, ci doar spune că 
sunt maximum 30 de persoane. Dar nu este enumerat, care sunt adresele unde ar dori 
atribuirea unor locuri gratuite de parcare, unu la mână. Doi la mână: dumneavoastră 
degeaba îmi spuneți, că s-a rezolvat la Brașov, când de fapt îmi spuneți că aici la noi acum 
s-a depus această solicitare.” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Da, corect, acum s-a depus.” 
Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Revin la prima parte a 

discuției cu dl. consilier Gheorghe Ion, că avem nevoie... Deci această adresă pe care acum 
eu o am în mână, vorbește absolut în termeni generali. Nu vorbește despre adrese...” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „Știu. Astăzi am avut o discuție cu 
ei, să facă adrese concrete. Unde, strada...” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Să vedem ce tipuri de parcări 



 

 

sunt în zonele respective.” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Ceea ce spuneți dl. primar, și eu am 

spus, când m-am întâlnit cu reprezentantul lor, și acest fapt s-a discutat. Deci să vină 
concret cu zonele unde locuiesc, unde au domiciliul, și așa să fie documentul, nu în modul 
general.” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Da, exact. Bine.” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Deci urmează să fie înregistrat un alt 

document la registratura primăriei. Mulțumesc.” 
Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.r): ”Și eu mulțumesc.” 
Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r): „D-na Pârvan 

Rodica, aveți cuvântul. D-na Pârvan ne auziți? Mulțumesc pentru prezență, la revedere.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței extraordinare a Consiliului Local din data de 16 septembrie 
2020. 
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